
 
 

Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: 09. oktober 2024 

Tid: 17.00 – 19.00  

Sted: afd. Mogenstrup  

 

Tilstede: Tommy Schwartz, Lene Stausholm Rasmussen, Trine Ulrik Aaby Toftlund, Lea Søndergaard, Simon 

Buie, Charlotte Nielsen, Andreas P.V. Lauritsen, Søren Holm Christensen og Bo Hauge Laursen, Josh 6v og 

Rino 6U (elevråd Korskilde) 

 

 

Fraværende: Rikke Damm, Sofus Aagaard Petersen 

 

Referat: Søren Holm Christensen 

 

Dagsorden 

14. Godkendelse af dagsorden 

Referat:´ 

- Godkendt. 

 

 

15. Delegering af ansvaret for de ”3 bullets” 

Referat: 

- Trine har ansvaret  

 

16. Punkter til eventuelt  

Referat: 

- Rikke Dam har meddelt at hun desværre må trække sig fra skolebestyrelsen grundet flytning 

fra distriktet og i den forbindelse skifter hendes børn skole.   

- Der er kommet en henvendelse fra en forælder om skolen/klassen må lave indsamling til 

hospitalsklovn. Punktet tages på næste møde, hvor retningslinjerne for indsamlinger på 

skolen samtidig tages op.     

-  

 

 

17. Nyt fra elevrådene 

Referat: 

Mogenstrup 

- Ingen til stede 

 

Korskilde: 



 
 

-  

Referat: 

Korskilde har valgt 2 elevrådsformænd i år. Det blev Josh 6v og Rino 6U. 

 

På sidste elevrådsmøde blev følgende punkter debatteret 

- Regler for skolegården 

- Rengøring i frikvarter  

- Sprogbrug mellem eleverne på skolen 

- Brug af hallen i frikvartererne.  

- Elevrådet ønsker at afholde næste møde alene uden personale til stede.  

En repræsentant fra danske skoleelever har været forbi afdeling Korskilde for at holde møde med 

elevrådsformand. Emnet var elevrådsarbejdet og hvad det kan bruges til.  

 

 

18. Kort nyt 

Referat: 

 

- Implementeringen af skolereformen: Skolen afventer udmelding om, hvordan den nye 

skolereform skal implementeres. Dele af ændringerne træder i kraft 1. august 2025, og det 

forventes, at dette vil medføre en del arbejde for skolebestyrelsen allerede i dette skoleår. 

 

- Økonomisk tilskud: Næstved Kommune har modtaget 56 millioner kroner ekstra til 

skoleområdet som en del af udligningsordningen. Dette giver kommunen mulighed for at 

styrke skoleområdet yderligere. 

 

- Ny organisering af børne- og ungeområdet: Der er ansat en ny direktør, og der sker 

organisatoriske ændringer. Center for Dagtilbud og Skole udvides til også at omfatte 

Forebyggelse, og der vil fremover være to centerchefer, én for Dagtilbud og Forebyggelse og 

én for Skole og PPR. 

 

- Rejsehold for integration af børn med særlige behov: Som led i det politiske mål om at 

integrere flere børn i folkeskolen ansættes otte nye medarbejdere, som skal fungere som et 

rejsehold og støtte skolerne i at inkludere børn med særlige behov. 

 

- Fokus på specialområdet: Den nye direktør prioriterer specialområdet højt og vil arbejde på at 

forbedre økonomien samt øge antallet af elever, der kan inkluderes i almene tilbud. Der er 

også planer om at implementere mellemformer på alle skoler, hvilket kan forbedre 

overgangene mellem special- og almenundervisning. 

 

- Diskussion om ordensregler for teknologiske enheder: På næste skolebestyrelsesmøde skal 

der drøftes ordensregler for brug af ure og smartwatchs, da disse teknologier har mange af de 

samme funktioner som computere, mobiler og tablets. 

 



 
 

- Bo har orienteret om en sag vedrørende et barn fra Lejre Kommune.   

 

 

19. Nyt fra formandsgruppen 

Referat: 

- Tommy inviterer alle skolebestyrelsesmedlemmerne med til fælles skole og forældre 

landsmøde i Nyborg. Indtil videre er det kun Tommy der deltager.   

 

 

20. Behandling og godkendelse af forretningsorden 

Referat: 

- Udskudt til næste gang. 

 

 

21. Budgetstatus 

Referat: 

Vi forventer at kommet ud af budgetår 2024 med et lille underskud på under 1 procent. Grunden 

til det lille underskud er at skolen mod vanlig praksis ikke fik overskuddet med over fra budgetår 

2024.  

 

 

22. Udkast til nye ringetider gældende fra skoleår 2025-2026 og frem 

(se bilag) 

Referat: 

- Bo orienteret om intention om de nye ringetider, Skolebestyrelsen er positiv over for 

forslaget. Punktet tages op på næste møde, hvor det forventes at børneudvalget inden 

kommende besyrelssmøde  har besluttet rammer og regler for næste skoleår.  

 

23. Mulighed for afgivelse af involveringssvar vedr. etablering af center for dagtilbud, skole og 

forebyggelse 

- Såfremt bestyrelsen finder det relevant er der mulighed for at afgive involveringssvar vedr. 

ændring af center for dagtilbud og skole til center for dagtilbud, skole og forebyggelse. 

Deadline for afgivelse af svar er 20. november. 

(se bilag) 

Referat: 

- Bo laver et udkast til svar som tages op på næste skolebestyrelsesmøde.  

 

24. Dialogmøde mellem BUU, forældrenævn og skolebestyrelsesformænd – 24. oktober. 

I den forbindelse kan der behov for en drøftelse i vores bestyrelse dog kendes dagsorden ikke på 

nuværende tidspunkt 

Referat: 



 
- Tommy og Bo deltager i mødet. 

Emnet er overgange fra dagtilbud til Skole.  

 

 

25. Forældremøder – mere forældreinddragelse  

(Lene S.R) 

Referat: 

- Der er en oplevelse a.f at der på mange forældremøderne er meget enetale fra lærerne. Der er 

et ønske om, at der på skolens forældremøder også afsættes tid til drøftelser – ger i mindre 

grupper - med forældre-relevante emner. Drøftelserne skal selvfølgelig være i forhold til 

børnenes alder og klassetri  og omhandle hvilke udfordringer og dilemmaer man har som 

forældre.  Opfordring tages med på kommende personalafdelingsmøder, hvor det vil blive 

videreformidlet og drøftet.  

 

 

26. Omplacering via klasseskift af elev(er) 7. årgang 

Referat: 

Der var en drøftelse af hvorledes processen for dannelse af nye 7 klasserne er og hvad skal der 

til før skolen kan flytte en elev fra en 7. klasse til en anden 7. klasse.  

-  Det er de afgivende klasselærere der sammen laver de nye klasser. Men det er ledelsen der 

tager den endelig beslutning og det er kun ledelsen der kan ændre på klasserne efterfølgende.  

- Hvert år har skolen udfordringer med at der er elever der ønsker en anden klasse end den de er 

kommet i.  Skolen har gennem årene forsøgt at klassedanne 7. årgang på forskellige måde. Der 

er dog ingen af måderne, der hidtil har vist sig ikke at afføde enkelte problemstillinger/klager, 

hvor der ønskes en omplacering. Hvert år er der ca. 2-4 situationer, hvor forældre eller elever 

ønske en anden klasse. I år har tallet været på 3 elever.      

- Udgangspunktet er at når klasserne er dannet bliver der ikke lavet om, medmindre 

vurderingerne er at der er lavet fejl i klassesammensætningen og elevens trivsel vil blive styrket 

ved at flytte klasse.    

- I år har skolens ledelse ret tidligt efter skolestart i 7 klasse, efter elev/forældre ønske, valgt at 

flytte to elever. 

 

 

27. Præsentationsvideo af bestyrelsen 

Referat: 

- Videoen er færdig og ligger på skolens hjemmeside. Bo sender linket ud til 

skolebestyrelsesmedlemmerne.  

 

 

28. Punkter til kommende bestyrelsesmøde 

Referat: 

-  Da Rikke er gået en ud af bestyrelsen skal der besluttes om der skal afholdes suppleringsvalg? 

-  Mulighed for afgivelse af involveringssvar vedr. etablering af center for dagtilbud, skole og 

forebyggelse. 



 
- Ringetider gældende fra skoleår 2025-2026 og frem. 

- Skolens ordensregler vedr. brug af smartwatch på skolen. 

- Retningslinjerne for indsamlinger på skolen.  

 

 

29. Eventuelt 

Referat: 

 

 

* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * 

 

Oversigt over skolebestyrelsesmøder 2024-2025 

29/08 torsdag afd. Korskilde   kl. 17 – 19 

09/10 onsdag afd. Mogenstrup kl. 17 – 19 

19/11 tirsdag afd. Korskilde  kl. 17 – 19 

20/01 mandag afd. Mogenstrup kl. 17 – 19 

06/03 torsdag afd. Korskilde  kl. 17 – 19 

23/04 onsdag afd. Mogenstrup kl. 17 – 19 

10/06 tirsdag afd. Korskilde  kl. 17 - 19 

 


